
 1 

 

Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-RepublicofKosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 

VI  Saziv  

Prolećno zasedanje  

 

Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, životnu sredinu i prostorno 

planiranje    

Sednica br. 34 

Priština,  23.1.2019. godine,  u 11:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala N-10 

 

ZAPISNIK  

 

Sednici su prisustvovali: Muharrem Nitaj, Besa Gaxherri, Lutfi Zharku, Andin Hoti, Salih 

Zyba, Salih Salihu i Danush Ademi. 

Odsutni: Ganimete Musliu, Liburn Aliu, Etem Arifi i Srđan  Mitrović. 

Od strane osoblja za podršku Komisiji: Bajram Badivuku i Ylber Sherifi. 

 

Sednicom je predsedavao  Muharrem Nitaj, predsednik Komisije. 

 

Za ovu sednicu predložen je sledeći dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice Komisije održane 18.12.2018. godine; 

3. Usvajanje Izveštaja o radu Komisije za 2018. godinu; 

4. Razmatranje Nacrt plana o radu Komisije za 2019. godinu; 

5. Konfirmacija za drugo razmatranje Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona br.  

05/L-042 o regulisanju usluga vode; 

6. Razno. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice Komisije održane 18.12.2018. godine  

Muharrem Nitaj, predsednik, zaključio je da je Komisija sa 6 glasova za, bez glasova protiv i 

uzdržanih, bez primedbi usvojila zapisnik sa sednice održane 18.12.2018. godine. 

 3. Usvajanje Izveštaja o radu Komisije za 2018. godinu 

Muharrem Nitaj, predsednik, o Izveštaju je naveo da je isti bio pripremljen za poslednju sednicu 

2018. godine i predstavio je aktivnosti koje su realizovane: Komisija je održala 27 redovnih 

sednica i 16 sednica radne grupe, formirala je 10 radnih grupa, razmotrila 10 nacrta zakona, od 
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kojih su 4 usvojeni od strane Skupštine, dok su 6 u proceduri. Komisija je preduzela 2 

zakonodavne inicijative, razmotrila 4 izveštaja agencija koje izveštavaju Komisiji i razmotrila 1 

strategiju i 1 akcioni plan. Tokom ove godine usvojeni su važni zakoni, kao što su: Zakon o 

tretiranju bespravne gradnje; Zakon o Memorijalnom kompleksu “Adem Jashari” u Prekaze; 

Zakon o zaštiti od zračenja i nuklearne bezbednosti i Zakon o hidrometeorološkoj delatnosti. 

Takođe, usvojena je i Državna strategija o vodama 2017-2036. 

Na sednicama Komisije izveštavali su dotični ministri za poljoprivredu i životnu sredinu i 

rukovodioci nezavisnih agencija.  

Na kraju, Nitaj je rekao da je Komisija ispunila svoju agendu i da je zadovoljna obavljenim 

radom. 

Andin Hoti, istakao je da se slaže u vezi Izveštaja, ali je naveo da bi bilo dobro da se doda i koji 

su poslanici učestvovali u radnim grupama. 

Besa Gaxherri, naglasila je da je rad Komisije dobro predstavljen u ovom izveštaju i da nema 

primedbi.  

Salih Zyba, rekao je da se slaže u vezi Izveštaja, jer je to sažetak aktivnosti Komisije, ali je rekao 

da nije zadovoljan radom Komisije. Ima malo realizovanih aktivnosti i zato će biti uzdržan 

tokom glasanja. 

Salih Salihu, naveo je da je tokom ove godine nedostajalo monitorisanje  zakona, što je naša 

obaveza.  

Na kraju diskusija, Muharrem Nitaj, pozvao je poslanike da glasanju i Komisija je sa 6 glasova 

za, bez glasova protiv i 1 uzdržanim glasom, donela sledeći: 

Zaključak 

Usvaja se Izveštaj o radu Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, ruralni razvoj, životnu sredinu i 

prostorno planiranje za 20178. godinu. 

 

4.  Razmatranje Nacrt plana o radu Komisije za 2019. godinu 

Muharrem Nitaj, predsednik, predstavio je Nacrt plana o radu za 2019. godinu, za koji je rekao 

da se tokom naknadnih razmatranja može izmeniti u skladu s potrebama i prioritetima. U okviru 

glavnih aktivnosti, Komisija planira da razmotri 21 nacrt zakona, 6 nacrta zakona koji su u 

proceduri razmatranja u Komisiji i 15 nacrta zakona na osnovu Zakonodavnog programa Vlade 

za 2019. godinu. Komisija planira da nadgleda sprovođenje 2 zakona, 1 iz oblasti poljoprivrede i 

1 iz oblasti životne sredine i prostornog planiranja, koje će se predložiti od strane poslanika, kao 

i razmotriće se godišnji izveštaji agencija koje izveštavaju Komisiji, kao što su: Godišnji izveštaj 

o radu Agencije za menadžiranje Memorijalnih kompleksima Kosova za 2018. godinu; Godišnji 

izveštaj Regulatornog autoriteta za usluge vode za 2018. godinu; Izveštaj o stanju životne sredine 

za 2018. godinu. On je predložio da se usvajanje istog odloži za narednu sednicu i do tada će se 

dostaviti predlozi od svih članova Komisije. 

Salih Zyba, naveo je da se slaže s time da se odloži razmatranje Plana rada i predložio je da 

Komisija dostavi sugestije  za izmenu zakonodavne agende. Zyba je naveo Nacrt zakona o 

semenu planiran da se procesira u decembru i rekao je da bi trebalo da se zahteva od Vlade da se 

dostavi ranije, zbog značaja koji ima, dok je zahtevao saradnju i sa drugim organizacijama za  

podršku Komisiji. 

Besa Gaxherri, istakla je da je plan ambiciozan i zavisi od nas, da li smo u stanju da ga 

ispunimo. Isto sam naglasila i za plan za 2018. godinu i složila se da se razmatranje Plana odloži 

za narednu sednicu, kao i da se izmeni zakonodavna agenda nacrta zakona. 

Andin Hoti, naglasio je da se zakonodavna agenda zasniva na agendi Vlade, a ne na drugim 

organizacijama, dok usvajanje možemo odložiti, kako bi pružili druge ideje za dopunu plana. 
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Salih Salihu, naveo je da je plan ambiciozan, ali svi ovi zakoni zavise od Vlade i potrebno je 

rekonfigurisanje zakona u vremenskom aspektu i postavio je pitanje da li može Komisija da 

izmeni ovu agendu. Komisija ima pravo da angažuje spoljnu ekspertizu o raznim zakonima, a mi 

moramo biti aktivniji u obavljanju poslova. 

O zakonodavnoj inicijativi o kvalitetu hleba, kao predsedavajući ove radne grupe, naveo je da je 

bio angažovan zajedno sa Poljoprivrednim fakultetom u istraživanju kvaliteta hleba širom 

Kosova i  sada su stvoreni uslovi da radimo kao radna grupa, kako bi se završilo tokom 

prolećnog zasedanja. 

Salihu je na kraju istakao potrebu da se posete zemlje u regionu, da bi stekli dobra iskustva. 

 

Muharrem Nitaj, predsednik, zaključio je da će Komisija razmotriti Plan rada za 2019. godinu 

na narednoj sednici i zahtevao je da do tada dostave predloge svi članovi Komisije, predlog sa 

kojim su se složili i ostali članovi. 

 

5. Konfirmacija za drugo razmatranje Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona br.  

05/L-042 o regulisanju usluga vode  

Muharrem Nitaj, predsednik, naveo je da je ovaj nacrt zakona Komisija razmotrila na sednici  

održanoj 11.12.2018. godine, na kojoj je usvojila amandman i sada nakon mišljenja stalnih 

komisija, treba da se izglasa i proslediti plenarnoj sednici na drugo razmatranje. 

Nitaj je dodao da se sastao sa direktorom Udruženja vodovoda i kanalizacije Kosova i da je 

izrazio kao zabrinutost preciznost neplaćanja kultnih objekata za potrošenu vodu i pitao je da li 

možemo da ispravimo ovaj amandman. Njihova glavna primedba je da su kompanije za vodu 

oštećene odlukom o oslobađanju od plaćanja kultnih objekata i sumnjaju da u kultne objekte 

mogu ući i drugi objekti, jer pojam "kultni objekat" podrazumeva čitav kompleks objekta, dok 

oni zahtevaju da se doda, ko treba da izvrši kompenzaciju. 

Lutfi Zharku, predložio je da se u amandman doda novi stav, koji ukazuje da će se 

administrativnim uputstvom definisati šta je kulti objekat i koje su druge prostorije, a zatim će 

Regulator voda tačno odrediti šta se oslobađa od plaćanja, a šta ne. 

Salih Zyba, istakao je da za oslobađanje jedne kategorije od plaćanja, neko treba preuzeti 

odgovornost za kompenzaciju i barem da postoji merna jedinica, kako bi se registrovala  

potrošena količina. Imamo različite kategorije društva koje se oslobađaju od plaćanja i 

predstavnici vodovodnih preduzeća imaju pravo na njihov zahtev, jer je potrebno znati ko je 

odgovoran za kompenzaciju ove potrošene količine vode, a ne da postane budžetski teret za 

preduzeće.  

Besa Gaxherri, navela je da su predstavnici vodovodnih preduzeća u pravu u vezi ove 

zabrinutosti, jer se u kultnim objektima voda troši bez ikakvog kriterijuma, ona je podržala 

predlog Lutfi Zharku-a da se precizno definiše u zakonu, šta se podrazumeva kultnim objektima, 

i ukoliko ti objekti budu oslobođeni od plaćanja, da imaju vodomer. Gaxherri je predložila da 

predstavnici koji budu pozvani na sastanak, da konkretno predlože, kako zamišljaju definisanje 

ovog pitanja? 

Andin Hoti, naglasio je da se slaže da potrošnja voda treba da se meri i da neko mora platiti tu 

potrošenu vodu, a ukoliko država plati, imaćemo manju kontrolu potrošnje vode. 

Salih Salihu, istakao je da se količina vode koja se ne fakturiše, troši nekontrolisano i dodao je 

da sa direktorom RAUV-a moramo da razgovaramo o tome koliko vode je potrebno kultnom 

objektu za svoje potrebe i da se to dozvoli, a ukoliko  se prekorači kvota, da plate. 

Danush Ademi, naveo je da ovo pitanje treba bolje da se definiše, na primer, džamija u selu troši 

možda 5 kubnih metara vode, dok crkva, na  primer u Dečanima, troši 200 ili više kubnih metara 
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vode i ovo treba dobro da se definiše, jer nisu isti troškovi. I to je problem dok se definiše i biće 

potrebno vremena, a i zakon će kasniti. 

Na kraju Muharrem Nitaj, predsednik, zaključio je da će Komisija na narednoj sednici 

diskutovati zajedno s direktorom RAUV-a i direktorom UVKK-a, kako bi se razjasnilo i pronašlo 

rešenje za ovo pitanje. 

 

6. Razno. 

Salih Zyba, zahtevao je da se razmotri dopis Sindikata radnika šumarstva o platama, a nakon 

diskusija, odlučeno je da se odgovori sugestijom da se ovaj dopis uputi Komisiji za budžet i 

finansije i Komisiji za javnu administraciju. 

Besa Gaxherri, predstavila je dva dostavljena zahteva; jedan za uvoz semena tikve i bundeve iz 

Austrije o problemu jer na carini na listi semena, ne postoji takav kod i zahtev za uvoz 

poljoprivrednih mašina kao što su laktofriz i prikolice za đubrenja za koje su obavezni da plate 

PDV i postavila je pitanje šta možemo kao Komisija da pomognemo tim poljoprivrednicima. 

Salih Salihu, naveo je da je ovo pitanje pokrenuto i sa MPŠRR-om i da se radi o oštećenju 

poljoprivrednika pri uvozu poljoprivrednih prikolica, koje su za đubrenja i primorani su da 

plaćaju PDV i carinu, iako je to poljoprivredna mašina i laktofriz za mlekare i samo zato što ima 

naziv "friz" primorani su da plaćaju carinu i PDV. Dok, što se tiče semena, on je rekao da postoji 

nacionalna lista semena i ova vrsta semena nema svoj kod i o tome bi trebalo razgovarati sa 

MPŠRR-om. Na kraju, on je sugerisao da kada dobijemo dopise o semenu tikve i bundeve i 

uvozu poljoprivrednih mašina, Komisija treba da se obrati MPŠRR-u po ovom pitanju. 

Salih Zyba, izrazio je takođe zabrinutost u vezi sa taksom na uvezene proizvode iz Srbije i 

Bosne, posebno poljoprivredne proizvode. Razlog za to on je naveo hroniku vesti, u kojoj 

službenik carine kaže da "od trenutka uvođenja takse, nije bilo carinskih prihoda iz tih zemalja", 

dok je situacija na terenu drugačija i ne postoji nedostatak proizvoda i to je zabrinjavajuće. Zyba 

je zahtevao od Komisije da se obrati Carini sa konkretnim pitanjima: Od trenutka stupanja na 

snagu takse pa do danas, koliki su prihodi od carina? Ali i od PAK-a i AHV-a, ukoliko i oni 

imaju bilo kakve zabrinutosti oko toga. 

U vezi sa ovom temom Salih Salihu, istakao je da se cene poljoprivrednih proizvoda, posebno 

kukuruza i pšenice, nisu promenile kako se očekivalo. Oni se uvoze na Kosovu, posebno iz 

Makedonije i bilo bi dobro dobiti podatke Carine iz graničnih prelaza sa Makedonijom, da li je 

bilo porasta uvoza tokom ovog perioda.  

Na kraju, Muharrem Nitaj, predsednik, naglasio je da kada se formulira konkretno pitanje, dopis 

će se dostaviti u ime Komisije. 

 

Sednica je završena  u 11:55 časova 

   

Pripremilo:   

Osoblje za podršku Komisiji                                                             Predsednik Komisije, 

                                                                                                                

                                                                                                               Muharrem Nitaj 

  

                                                                                                               


